
 

 

 

De belangrijke punten van de gemeenteraad van donderdag 28 mei 2020 

Studieopdracht voor de heraanleg van het Sint-Jobsplein - Dienstjaar 2020 - Goedkeuring van de 

uitgave, van de opdrachtdocumenten en van de plaatsingswijze 

Dit punt heeft betrekking op de aanstelling van het studiebureau waaraan de gemeente een 

opdracht van bouwkundige integratie, stedenbouw en mobiliteit zal toevertrouwen. Thibaud 

Wyngaard, schepen van Werken (Ecolo), herhaalt dat dit project een subsidie van het gewest van 

€ 200.000 krijgt en dat het de bedoeling is het plein gezelliger te maken rekening houdend met de 

vragen van de handelaars op vlak van parkeerplaatsen en van de MIVB wat betreft de commerciële 

snelheid van het openbaar vervoer. "Zonder de zachte mobiliteit te vergeten en in nauwe 

samenwerking met de handelaars en buurtbewoners. Daarom voorziet het participatief luik minstens 

5 openbare vergaderingen tijdens het proces." Binnen de oppositie speelt Bernard Hayette 

(fractieleider PS) de vrees van de handelaars door dat ze hun klanten zien wegblijven door te weinig 

parkeerplaatsen en vraagt hij zich af of het wel redelijk is een dergelijke uitgave vast te leggen op een 

moment dat de COVID-crisis veel onzekerheden in de gemeentefinanciën creëert. Thibaud Wyngaard 

benadrukt dat we in dit plein moeten investeren en ons met veel enthousiasme op dit proces en deze 

studie moeten werpen. "Momenteel is het plein een enorme openluchtparking, een situatie die verre 

van perfect is. Wat betreft de parking: de gemeente heeft twee extra parkings in de buurt van het 

plein aangelegd, die bovenop de beschikbare parkeerplaatsen rond het plein en in de Prins de 

Lignelaan komen." Marc Cools (fractieleider Uccle En Avant) benadrukt dat er een echt participatief 

proces moet zijn en vraagt dat deze heraanleg van het plein de esthetiek en de mobiliteit in de wijk 

verbetert. Emmanuel De Bock (fractieleider DéFI) wil weten of deze opdracht de mogelijkheid biedt 

om meerdere projecten met varianten of een uniek project te hebben aangezien hij het interessant 

vindt de opties te kunnen voorleggen aan de inwoners en handelaars om een echt debat met hen te 

voeren. De schepen antwoordt dat het studiebureau meerdere mogelijke scenario's voorlegt, die 

vervolgens besproken kunnen worden met de doelgroepen die bij dit project betrokken zijn. Binnen 

de meerderheid is Diane Culer (fractieleider MR) verheugd over dit project met onder andere de 

aanpassing aan de normen van de MIVB-haltes om ze toegankelijk te maken voor PBM, de 

verbetering van de commerciële snelheid van tram 92 en de toekomstige gezelligheid van het plein, 

die de aantrekkingskracht van de handelszaken zal verhogen. Nog steeds binnen MR wil Béatrice 

Fraiteur weten wanneer het resultaat van deze studie verwacht wordt. De schepen verduidelijkt dat 

deze studie meerdere maanden zal duren en dat de resultaten dus eind 2020 of begin 2021 verwacht 

worden. Hetzelfde enthousiasme voor dit project wordt binnen Ecolo gedeeld door Laurence 

Vandeputte en Pierrot Desmet (fractieleider), waarbij deze laatste opmerkt dat het ook belangrijk is 

in dit dossier rekening te houden met de talrijke problemen die in het verleden ervaren werden door 

de inwoners, de gebruikers van het plein, de handelaars of de groentekwekers. Na de substantiële 

financiële hulp van het gewest via de MIVB geprezen te hebben benadrukt burgemeester Boris Dilliès 



(MR) tot slot dat het belangrijk is dat de gemeente dit project draagt en ambitieus is voor dit plein. 

"We moeten van een plein een plein maken!" Punt unaniem goedgekeurd. 

 

COVID-19 - Beheer van het betalend parkeren - Steun aan de handelaars in het kader van de crisis 

Deze maatregel, beslist in overleg met de handelaars, maakt deel uit van de talrijke maatregelen om 

de lokale handel te ondersteunen en is van toepassing tot 30 juni. "Met deze maatregel, die uniek is 

in het Brussels gewest, zitten we ietwat in de marge van de gewestelijke wetgeving, maar hij past in 

een uitzonderlijke context door de gezondheidscrisis. De ingevoerde voorzieningen in de handelszaken 

vereisen meer tijd om een kleine boodschap te doen, de overgang van een kwartier naar een halfuur 

leek ons bijgevolg gerechtvaardigd", aldus Thibaud Wyngaard, schepen van Mobiliteit (Ecolo). Binnen 

de oppositie merkt Emmanuel De Bock (fractieleider DéFI) op dat mensen die betalen om een uur te 

parkeren het voordeel van het gratis kwartier of halfuur verliezen. Hij vraagt bijgevolg dat er 

nagedacht wordt over de natuurlijke progressiviteit van de kost van het parkeren. Rekening houdend 

met het feit dat de handelaars na de zomer nog een duwtje in de rug nodig hebben en dat de 

wijziging van de programmering van de parkeerautomaten een prijskaartje heeft, vraagt Marc Cools 

(fractieleider Uccle En Avant) dat het college de pragmatische wegen onderzoekt om deze maatregel 

na 30 juni te behouden. Binnen de PS haalt Cédric Norré de hygiëneproblematiek aan die 

samenhangt met de verplichting om de nummerplaat in te voeren aan de parkeerautomaat, wat de 

verspreiding van het virus dus bevordert. De schepen verzekert dat het toetsenbord van de 

parkeerautomaten regelmatig ontsmet wordt door de gemeentediensten. Binnen de meerderheid 

vestigt Michel Cohen (MR) de aandacht van Thibaud Wyngaard erop dat veel burgers niet op de 

hoogte waren van dit gratis halfuur. Net als de huidige alternatieven om het parkeren te betalen 

wijst de schepen erop dat de informatie over het gratis halfuur ruimschoots verspreid werd via de 

communicatiekanalen van de gemeente. Punt unaniem goedgekeurd. 

 

Gemeente-eigendommen - Verrewinkelstraat - Bouw van een brug voor voetgangers en fietsers 

evenwijdig met de brug voor het wegverkeer en over spoorlijn 26 - Goedkeuring van het principe, 

van de voorwaarden en van het ontwerp van overeenkomst met de eigenaar-beheerder 

Binnen de oppositie wil Emmanuel De Bock (fractieleider DéFI) weten of de financiering van het 

kunstwerk nog steeds gedragen wordt door Beliris. Jonathan Biermann, schepen van Gemeente-

eigendommen (MR), bevestigt dat Beliris voor een totaalbedrag van € 1.100.000 bijdraagt in dit 

project en in het project van brug aan station Ukkel-Kalevoet. Thibaud Wyngaard, schepen van 

Werken (Ecolo), die de uitvoering van het project en het dossier verzekert, wijst erop dat de 

aannemer aangesteld werd en dat de werken eind 2020 of begin 2021 kunnen aanvangen. Nadat 

Marc Cools (fractieleider Uccle En Avant) uitleg gevraagd heeft over de voortgang van het dossier 

voor de brug van Kalevoet, die veeleer een tunnel onder de sporen zou worden, wil Emmanuel De 

Bock er zeker van zijn dat de bedragen die door Beliris voorzien zijn voor deze twee projecten wel 

degelijk aan de gemeente gestort worden of dat ze de twee bruggen volledig of gedeeltelijk met 

eigen middelen moet financieren. Thibaud Wyngaard bevestigt dat de ontvangen som voornamelijk 

en bijna uitsluitend zal dienen voor de brug van Verrewinkel. "Wat betreft Kalevoet werd er ook een 

studiebureau aangesteld om te werken aan de volledige perimeter. Het werk van dit bureau wordt 

gefinancierd door de MIVB en het gewest in het kader van een overeenkomst. Voor de doorgang 

onder de sporen hopen we van het gewest een volledige of gedeeltelijke subsidie te krijgen." Punt 

unaniem goedgekeurd. 

 



Reglement lokale handelscheques 

De lokale handelscheques werden in het leven geroepen om lokale consumptie te stimuleren. 

Hoewel het initiatief gunstig onthaald werd door de meerderheid en de oppositie, roept het toch 

enkele reacties op. Binnen de oppositie stelt Marc Cools (fractieleider Uccle En Avant) voor dat de 

resultaten van deze verrichting achteraf beoordeeld worden, waarbij erover gewaakt wordt dat de 

handelaars goed geïnformeerd worden over de criteria die ze moeten vervullen om van deze 

cheques te genieten. Valentine Delwart bevestigt dat er een evaluatie komt om te bepalen in welke 

mate het budget en de ingevoerde voorziening daadwerkelijk overeenstemmen met de behoeften 

van iedereen en om ze desgevallend aan te passen. Nog steeds binnen Uccle En Avant wil Hans Van 

de Cauter weten hoe deze cheques aangeschaft kunnen worden. Valentine Delwart zegt dat deze 

cheques telefonisch, via e-mail of ter plaatse bij de dienst Economie & Handel besteld kunnen 

worden. Voor Emmanuel De Bock (fractieleider DéFI) kan deze maatregel soms problemen opleveren 

op vlak van positieve discriminatie zodra hij slechts op bepaalde handelaars van toepassing is. "Zelfs 

als er een objectief rooster is met de vereisten inzake duurzaamheid en milieu, is er ook een kwestie 

van grondgebied. Handelaars zouden overigens kunnen optreden tegen de gemeente om het project 

op te schorten aangezien ze niet alle criteria kunnen vervullen." Valentine Delwart antwoordt dat er 

geen discriminatie is, aangezien de overeenkomst voorgesteld werd aan alle handelaars, met vijf na 

te leven voorwaarden die niet heel dwingend zijn. "Het is ons doel om voor iedereen open te staan. 

Via een formulier vragen we eenvoudigweg aan de handelaars om ons in verhouding tot de realiteit 

van hun handelszaak te zeggen wat ze doen of zouden kunnen doen. Het is geenszins de bedoeling 

om ze te verplichten. Het is de bedoeling om diegenen die het kunnen op te waarderen." Schepen 

François Lambert-Limbosch (Ecolo) benadrukt dat dit project erin geslaagd is de economische en 

ecologische belangen te verenigen om tot een oplossing te komen die de handelaars en het Ukkelse 

publiek bevalt. Binnen de meerderheid vindt Diane Culer (fractieleider MR) dat dit initiatief 

tegemoetkomt aan de bezorgdheden van de handelaars en het ondernemingen mogelijk maakt hun 

personeel op een originele manier te bedanken. "De cheque wordt niet alleen gekocht door Ukkelse 

handelaars, maar ook opnieuw in de Ukkelse economie gebracht." Pierrot Desmet (fractieleider 

Ecolo) bestempelt dit project als een zeer mooie stap voorwaarts om de handelszaken te 

ondersteunen. Punt unaniem goedgekeurd. 


